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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az interpelláció címe: "Mikor lesz végre idősügyi törvény?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Önök az elmúlt években elhanyagolták az időseket. Ezt legjobban a nyugdíjak mutatják, melyeknek
emelése  nagyon  alacsony  és  igazságtalan,  ez  pedig  az  idősek  életkörülményeinek  romlásához
vezetett. Az elmúlt 12 évben több százezren kerültek a létminimum alá, csak 2019-ben 70 ezren.
Több mint félmillió idős kap 100 ezer forintnál kevesebb nyugdíjat.

Tavaly, mikor a legnagyobb szükség lett volna az időseknek segítségre a vírushelyzet és a megugró
infláció miatt, akkor sehol nem volt a rezsiutalvány, a 13. havi nyugdíj vagy a prémium. Persze,
hiszen még messze voltak a választások!

De ez csak egyik oldala a dolognak, az anyagi. Az idősek megbecsülése az egész társadalmon belül
tragikus szinten van, ebben nagy szerepe van a kormány "példamutatásának". Vagyis hogy Önök
semmilyen szinten nem foglalkoznak velük. Nem mérték fel a valós igényeiket, nem konzultálnak
velük és szervezeteikkel. Az úgynevezett Idősek Tanácsa egy fideszes díszlet csupán.

Nem halogatható tovább, hogy végre figyeljünk az idősekre, akik egész életüket végigdolgozták,
akik neveltek minket, aki szüleink, nagyszüleink, és akik megérdemlik a méltó időskort.

A kormánynak alapvető feladata lenne abban, hogy javuljon a társadalmi szolidaritás, az idősek felé
irányuló  figyelem  és  tisztelet.  Ennek  első  lépéseként  szükség  lenne  egy  idősügyi  törvény
kidolgozására, ami legalább jogszabályi szinten biztosítaná az idősek jogait és jelzésértékű lenne
végre a kormány részéről mind az idősek, mind a társadalom számára, hogy ez a több mint kétmillió
magyar fontos a számukra, figyel rájuk.

Egy ilyen idősügyi kerettörvénynek garantálnia kell az idősek méltóságos életét, agyagi biztonságát,



diszkrimináció-mentes hozzáférését a szolgáltatásokhoz, a hátrányos megkülönböztetés védelmét a
munka világában, a fizikai védelmet, az egészségügyi, ápolási, gondozási feltételek megteremtését,
a tulajdon véldemét, a társadalmi részvételt és még sorolhatnám. Sorolhatnám a feladatokat, ahol
most hiányosságok vannak.

Az idősügyi törvény kidolgozása során továbbá javasoljuk,  hogy először is mérjék fel  végre az
idősek  valódi  igényeit  és  ennek  érdekében  folytassanak  érdemi  párbeszédet  a  nyugdíjasokkal.
Javaslom figyelmükbe a Nyugdíjas Szervezetek Egyeztető Tanácsának is az alapos anyagát ebben a
témában, ami az Önök segítségére lehet. Mi, az ellenzéki koalíció tagjai már meghallgattuk őket és
biztosan figyelembe vesszük a véleményüket a következő években.

Az LMP szerint tehát nem halogatható tovább egy, az idősek védelmét szolgáló idősügyi törvény. A
kérdésem az, hogy vajon mikorra várható egy ilyen törvény?

Várom válaszát.

Budapest, 2021.05.12.

Schmuck Erzsébet

(LMP)
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